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Elsőbbségi, írásbeli választ igénylő kérdés P-003584/2023
a Bizottság számára
az eljárási szabályzat 138. cikke
István Ujhelyi (S&D)

Tárgy: Szabadon engedett embercsempészek 

A tegnapi nap folyamán az Európai Bizottság új és átfogó keretrendszer létrehozására tett javaslatot 
a nemzetközi embercsempészet elleni hatékonyabb és eredményesebb fellépés érdekében. Az 
Európai Bizottság a szorosabb és koordináltabb nemzetközi együttműködés szorgalmazása, illetve 
egy kiterjedt nemzetközi szövetség kialakítása mellett a vonatkozó uniós jogszabályi keret 
átalakítására is javaslatot tett.      

1. Mennyiben áll összhangban a magyar kormány embercsempészek szabadon engedésére 
vonatkozó gyakorlata az uniós jogszabályi keret reformjaként bemutatott rendeletjavaslat, illetve 
irányelvjavaslat szellemiségével, valamint igényel-e bármilyen uniós vagy tagállami szintű 
választ, esetleg intézkedést az az Európai Unió biztonságát fenyegető gyakorlat, hogy a magyar 
kormány embercsempészet tárgyában elítélt bűnözőket enged szabadon?

2. Rétvári Bence, a magyar kormány belügyi államtitkára azzal indokolta a kormányzat döntését az 
embercsempészet miatt elítélt bűnözők szabadon engedése kapcsán, hogy erre az Európai Unió 
kényszeríti Magyarországot, mivel „Brüsszel” nem járul hozzá a határvédelem költségeihez, 
viszont megbünteti Magyarországot, ha túlzsúfoltak a börtönök. Jogosnak és tényszerűnek tartja 
a Bizottság ezt a magyarázatot?

3. Tervezi-e az Európai Bizottság, hogy átveszi a magyar kormány „jó gyakorlatát” arra 
vonatkozóan, hogy a börtönök túlzsúfoltságára hivatkozva kezdeményezi az 
embercsempészetért elítélt bűnözők szabadon engedését?
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